

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-07-08-11]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 26, 2007 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 octobre 2007 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents:

E. Abergel
C. Cindric
E. Corcos
J. Drexler
K. Hall
J. Kalthoff
S. Langlois
J. S. Marier
J. Michaud
D. Radoeva
S. Schoenfeld
D. Uritescu
A. Zamora

M. Blumberg
C. Coates
S. Coysh
H. El Masry
A. Hutchison
F. Kay
W. Maas
C. Maydossian
A. Milne
I. Roberge
D. Spring
J. Volkhammer

F. Boudreau
S. Clamageran
R. Despatie (Chair/Président)
S. Feder
L. Kalaycian
S. Kirschbaum
E. Mahant
I. McDonald
G. Moyal
A. Sangster
V. Tomaszewski
C. Wong

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed Harriet Lewis, the University Secretary and General Counsel.

2. Minutes of the previous meeting

September 28, 2007 – [FC-07-08-05]

The minutes were **approved**.
(Roberge/Spring)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue à Harriet Lewis, secrétaire de l'Université et conseillère juridique.

2. Procès-verbal de la séance précédente

28 septembre 2007 – [FC-07-08-05]

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Roberge/Spring)

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Harriet Lewis

H. Lewis thanked members of Council for giving her the opportunity to speak to them on Governance at York University. She circulated a Chart outlining the Powers of the Constituent governing elements of York University under the York University Act legislated on March 26, 1959 and amended in 1965.

She then answered some questions related to membership on Senate.

- Associate Principal's Remarks

Françoise Boudreau conveyed apologies from Principal Kenneth McRoberts who could not attend the meeting.

She then mentioned the following:

- This year's Principal Honour Roll Ceremony at which 243 students were awarded the Diploma. She noted that in the future, Departments would be informed so that more Faculty members could attend to celebrate with their students.
- A Committee for the Principal's Award for Research Excellence is being struck.
- Academic Planning for 2008-09 is underway.

4. Communications et questions diverses

- Harriet Lewis

H. Lewis remercie les membres du Conseil de lui avoir donné l'occasion de leur parler de la gouvernance à l'Université York. Elle fait circuler un tableau présentant les pouvoirs des éléments constituants de l'Université York selon la Charte de l'Université York légiférée le 26 mars 1959, et modifiée en 1965.

Elle réponds ensuite à quelques questions concernant l'appartenance au sénat.

- Remarques des principales adjointes

Françoise Boudreau présente les excuses du principal qui ne peut pas assister à la réunion.

Elle mentionne ensuite :

- Cette année, pendant la cérémonie du tableau d'honneur du principal, 243 étudiants ont reçu leur diplôme. Elle note également qu'à l'avenir, on en informera les départements afin qu'un plus grand nombre de professeurs puissent être présents pour célébrer avec leurs étudiants.
- Un comité pour le Prix du principal pour l'excellence de la recherche est en train d'être formé.
- La planification académique pour 2008-2009 est en cours.

In response to a query from I. McDonald pertaining to a report on University ranking in the Globe and Mail which ranked York University 16th out of 16 Universities, F. Boudreau declined to comment on the soundness of the data. However, as far as Glendon is concerned, she indicated that presently the quality of students is outstanding and most of them are very satisfied. She also re-emphasized that Glendon's enrolment is at its maximum.

En réponse à une question de I. McDonald concernant un rapport sur le classement des universités dans le Globe and Mail qui a placé l'Université York au 16e rang sur 16 universités, F. Boudreau décline tout commentaire sur la validité des données. Elle indique cependant qu'actuellement à Glendon la qualité des étudiants est remarquable et que la plupart d'entre eux sont très satisfaits. Elle rappelle également que les inscriptions à Glendon sont au maximum.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

Changes to Degree Requirements – International Studies – FC-07-08-06

J. Drexler presented the submission contained in document FC-07-08-06 and it was **approved**.

(b) Curriculum Committee

S. Clamageran presented the submissions from the following departments:

- Economics – FC-07-08-07 – the submission was **approved** as submitted.
- French Studies – FC-07-08-08 – the submissions were **approved** as submitted.
- Psychology – FC-07-08-09 – the submission was **approved** as submitted.
- Sociology – FC-07-08-10 – the submission was **approved** as submitted.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

Changements aux exigences du programme – Études internationales – FC-07-08-06

J. Drexler présente la soumission contenue dans le document FC-07-08-06 et elle est **approuvée**.

(b) Programmes d'études

S. Clamageran présente les soumissions des départements suivants :

- Économie – FC-07-08-07 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Études Françaises – FC-07-08-08 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Psychologie – FC-07-08-09 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Sociologie – FC-07-08-10 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.

(c) Nominating Committee

R. Despatie reported that Mary-Catherine **Davidson** has been nominated, and agreed to sit on the Curriculum Committee. She was therefore acclaimed.

6. New Business

R. Despatie raised his concern about the students membership on the Standing Committees of Council. He noted that on most of them, there is an equal number of Faculty members and students and that could potentially cause a disequilibrium favoring the students' vote on specific issues that students may overwhelmingly oppose. He presented a number of models/alternatives to seek views from all members of Faculty Council.

A discussion followed and there was no overwhelming argument for or against a change.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:41 p.m.

(c) Comité des mises en candidature

R. Despatie informe que Mary-Catherine **Davidson** a été nommée et a accepté de servir au sein du comité des programmes. Elle est donc élue par acclamation.

6. Affaires nouvelles

R. Depatie soulève la question de l'appartenance des étudiants aux comités permanents du Conseil. Il note que dans la plupart de ces derniers, il y a un nombre égal de membres du corps professoral et d'étudiants et que cela pourrait éventuellement provoquer un déséquilibre en faveur du vote étudiant sur des questions auxquelles les étudiants pourraient s'opposer à une écrasante majorité. Il présente quelques modèles ou alternatives pour demander l'opinion de tous les membres du Conseil de la faculté.

Une discussion s'ensuit et aucun argument convaincant n'est présenté pour ou contre un changement.

7. Ajournement

La séance est levée à 15 h 41.